

Fællesmøde d. 24. juni 2025

1. Orientering om lokalplan – Jesper orientere omkring lokalplan processen.

Gruppe der har deltaget i møder omkring lokalplan fra Søvang, laver oplæg/materiale i løbet af sommeren. Jesper indkalder til dette. Når der er udarbejdet oplæg, afholdes fællesmøde. Herefter rettes oplægget til og sendes til planafdeling i Aarhus kommune i starten af august.

Der er lavet et udkast for vision for Åby Vest. Der er nye tegninger som de kommende bygherre har været med til at udarbejde.

Det ser ud til at der er positive ændringer/forbedringer for Søvang i forhold til tidligere tegninger.

På de tidligere tegninger, så det ud til at bygningerne/boligerne ville være flere etager, nu er det toetagers boliger i første række mod Søvang og så tre etages boliger længere bagud. Så i forhold til tidligere tegninger er bygningerne blevet lavere.

I forhold til det grønne areal, ser det ud til på tegningerne, at de vil bevare det grønne område mellem fasanvej og "Arla", men at stien kommer til at gå på det nuværende grønne område. Søvang vil anbefale at det grønne område bevares uden sti, og at gangstien kommer på selve arla-grunden og inden grunden med de nye boliger.

Søvang vil gerne at broen for enden af Fasanvej bliver fjernet, så der ikke kommer for meget gående/cyklende trafik ind den vej, når der kommer beboelsesområde.

Der vil ligeledes blive foreslået at Søvang bliver bilfri, bortset fra dem der har haver i Søvang. At gæster til Æblehaven, skal stille bilen uden for Søvang

2. Igangsætning af femårsplan

Dialog omkring vores fælles huse og arealer.

- Der er foreslået forskellige grupper. Det må meget gerne være flere personer med i de forskellige grupper.
- Der bliver sagt at det gerne skal være frivillig om man vil deltage.
- Forslag om, at "vejene" i Søvang skiftes til at stå for nogle arrangementer.
- Der skal til at ske noget praktisk, der skal være handling på og ikke kun noget vi taler om. Hver gruppe har ansvaret for at "kaste" boldene op, og sætter gang i processen med forskellige ting.
- Der bliver udtrykt bekymring for, om der måske bliver sat for mange ting i gang på en gang.

Hvilke grupper er der:

Duehuset:

Terrasse:

Fælleshus renovering:

Velkomstgruppe:

Legepladsgruppe:

Festudvalg:

Fællesspisning:

Ift. Fælleshusene, er der forslag om at Duehusgruppen udvides og får Fælleshuset/klubhuset med ind under, således at Duehusgruppen, står for både Duehuset og Fælleshuset/klubhuset. Duehusgruppen drøfter dette på senere møde.

3. Forberedelse af sommerfest – 70 års fest – der nedsættes en festgruppe

I år er der 70 års jubilæum i Søvang. Det besluttes at jubilæet afholdes i forbindelse med sommerfesten. Der skal nedsættes et festudvalg.

Dialog og udsagn omkring Jubilæum/Sommerfesten:

- Sommerfesten bliver afholdt her i telt på græsplænen som den plejer.
- Der forslås et historisk blik – Søvangs historie. Der skal være udstilling – Søvangs kunstnere
- Det forslås at hver vej i Søvang står for en form for planlægning – så hele Søvang bliver inddraget.
- Det kan også laves som en konkurrence om at lave aktiviteter.
- Kan vi inddrage Sebastian og æblehaven i festen.
- Det vil være godt at der laves ”små” opgaver, som er overskuelig for alle, så der er flere til at byde ind på opgaverne. Det kræver planlægning og koordinering – det er der nogen der skal stå for.
- Kan vi evt få nogen udefra ind i Søvang ex Turkis?

Dato for planlægning? Ikke aftalt

- Jesper Nymann laver indbydelse/plakat/opslag

Hvem finder tovholder til festen:

- Jesper K. er tovholder på pladsen (overordnet ansvar – delegere opgaver ud)
- Line M. sender noget ud ift. Opgaver til de forskellige veje.
- Mads strøm, lys mv
- Peter vil gerne være tovholder på baren.
- Mad – der skal findes tovholder
- Opbygning, scene, dekoration?